
Pracovné skupiny pre hovädzie a teľacie mäso, 19. októbra
2020
Zhrnutie správy zo zasadnutia
 
Voľba predsedníctva pracovnej skupiny a skupiny CDG
 
Predsedajúci Jean Pierre Fleury (FR) bol znovuzvolený za predsedu pracovnej skupiny,
podpredsedami sa stali Brendan Golden (IE) a Jerzy Wierzbicki (PL).
 
Sekretariát informoval, že po dvojročnom období už Copa a Cogeca nemôže usilovať o pozíciu
predsedu CDG.
 
Okrúhly stôl o situácii na trhu
ES reprezentant informoval o veľmi zložitej situácii na ES trhu s hovädzím mäsom, preto bude
informovať o opatreniach v odvetví na zasadnutí Rady ministrov poľnohospodárstva. Covid-19 mal
obrovský dopad, narástla síce domáca spotreba, ale nedokázala pokryť výpadok sektoru HORECA,
ceny klesajú a sú pod úrovňou 3,50 eur/kg jatočne upraveného mäsa. Budúcnosť je neistá, pokles
HORECA aj turizmu o 40%, ES zavádza vlastné trhové opatrenia v súlade s čl. 221 nariadenia
o CMO, zavádza podporu propagácie a exportu, usiluje o reformuláciu dobrovoľnej podpory viazanej
na výrobu.
 
PT je v podobnej situácii ako ES, reprezentant HU informoval, že FR, HU, HR a ES vyzvú Komisiu na
prijatie nevyhnutných trhových opatrení na podporu.
 
IT reprezentantka informovala o 6-mesačnej kríze a o poklese spotreby kvôli zavretiu HORECA
sektoru. Tiež pretrváva neistota, ceny sú aktuálne veľmi nízke.
 
PL reprezentantka potvrdila veľmi nízke ceny aj  v PL, spolu s IE majú obavy z tvrdého brexitu
a nesúhlasia s Komisiou stanovenými referenčnými cenami.
 
UK zástupca informoval o veľkom zasiahnutí sektoru počas pandémie. Mnoho obchodníkov
a supermarketov začalo kampaň na propagáciu hovädzieho mäsa, investovalo množstvo finančných
prostriedkov. Teraz je aj vďaka tomu situácia na trhu stabilná s pozitívnymi cenami oproti vlaňajšku.
 
Predseda uviedol, že ide o komplexnú situáciu, lebo pandémia zasiahla všetky krajiny EÚ, treba
Komisiu upozorniť na zložitú situáciu a predložiť jej jasné požiadavky.
 
Označovanie dobrých životných podmienok zvierat
Téma má podľa sekretariátu veľkú politickú dôležitosť, je jednou z priorít stratégie F2F a DE
predsedníctva. Sekretariát preto rozoslal organizáciám dotazník a chystá sa podľa hlavných
pripomienok prijať stanovisko.  Plánuje stretnutie predsedov dotknutých pracovných skupín,
pravdepodobne na prelome novembra  a decembra, kde sa odsúhlasí ďalší postup.
 
Informácie o správe k CMO týkajúcej sa označovania mäsa
Sekretariát informoval o 2 pozmeňovacích návrhoch, ktoré výbor AGRI prijal v roku 2019:
požiadavka ochrany názvov mäsa a mäsových výrobkov a požiadavka posilnenia už existujúcej
legislatívnej ochrany názvov mlieka a mliečnych výrobkov. Proti týmto 2 návrhom teraz bojujú rôzne
mimovládne organizácie a nadnárodné spoločnosti (Nestlé), ktoré by chceli návrhy odstrániť
a predložiť nové, ktoré by, naopak, umožnili používanie týchto názvov aj pre vegetariánske/vegánske



výrobky. O správach k SPP  bude plénum hlasovať v týždni od 19. 10. 2020.
 
Aktuálna situácia o budúcich vzťahoch EÚ a UK
Pôvodný termín 15. 10. 2020 ako medzník dosiahnutia dohody medzi EÚ a UK už neplatí, dohodu sa
vyrokovať nepodarilo. Problémy pretrvávajú v otázkach rybolovu v britských vodách, v rovnakých
pravidlách hospodárskej súťaže a dohľade nad dodržiavaním zmlúv a práva. Konečný termín
dosiahnutia dohody je 21. 12. 2020.
 
Rôzne
Sekretariát informoval o aktuálnej situácii týkajúcej sa SPP 2020+. Bolo k nej predložených 1358
pozmeňovacích návrhov, hlasovať sa bude 21. – 23. 10. 2020.
 
V Rade prebieha zasadnutie ministrov poľnohospodárstva, na ktorom sa bude rokovať o schválení
stanoviska k SPP. Po prijatí stanoviska Rady a Parlamentu sa začne rokovanie trialógu. Sekretariát
dúfa, že výsledná dohoda  bude prijatá počas PT predsedníctva.

 


